

# 山羊草属二倍体物种亲缘关系的RAPD分析 RAPD Analysis on the Relationship among the Diploid Species in Aegilops

蔡从利, 王建波, 朱英国 CAI Cong-li, Jian-bo, ZHU Ying-guo

武汉大学植物发育生物学教育部重点实验室, 湖北武汉 430072 Key Laboratory of MOE for Plant Developmental Biology, Wuhan University, Wuhan, Hubei 430072, China

收稿日期 修回日期 网络版发布日期 接受日期

**摘要** 利用24个随机引物对山羊草属12个二倍体物种的亲缘关系进行了RAPD分析, 对扩增出的304条带进行聚类分析。结果发现: (1) Sitopsis组内各物种的亲缘关系与前人的研究基本一致; (2) *Ae. mutica*与Comopyrum组的各物种亲缘关系较近; (3) *Ae. uniaristata*与同组的另两个物种亲缘关系较远, 应将其从该组中独立出来; (4) *Ae. caudata*与*Ae. umbellulata*为亲缘关系较近的两个物种。

**Abstract:** RAPD analysis was performed by a set of 24 arbitrary primers to 12 diploid species in Aegilops. Results were observed based on the examination of 304 RAPD fragments. The relationship in the Section Sitopsis is consistent with the former investigation. *Ae. mutica* had a relatively close relationship with the species of the Section Comopyrum. *Ae. uniaristata* had a far relationship with the other two species of the Section Comopyrum, indicating that it should be excluded from this section. *Ae. caudata* and *Ae. umbellulata* had a close relationship.

**关键词** [山羊草属](#) [二倍体](#) [亲缘关系](#) [RAPD Keywords](#) [Aegilops](#) [diploid species](#) [relationship](#) [RAPD](#)

分类号

## 扩展功能

### 本文信息

- ▶ [Supporting info](#)
- ▶ [PDF\(0KB\)](#)
- ▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)
- ▶ [参考文献](#)

### 服务与反馈

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [复制索引](#)

### [Email Alert](#)

- ▶ [文章反馈](#)
- ▶ [浏览反馈信息](#)

### 相关信息

- ▶ [本刊中 包含“山羊草属”的相关文章](#)
- ▶ 本文作者相关文章

- [蔡从利](#)
- [王建波](#)
- [朱英国CAI Cong-li](#)
- [Jian-bo](#)
- [ZHU Ying-guo](#)

## Abstract

## Key words

DOI:

通讯作者